- Psycholinguistics-Dr. Ibrahim Almahboob
- Lecture 11-The Speaker 3

-خلق اتفاقية العلاقات -Creating agreement relations

- There is another class of errors, which has been studied extensively in English and several other languages, involving subject—verb agreement.
 - هناك فئة أخرى من الأخطاء، والتي تمت دراستها على نطاق واسع في لغات الإنجليزية الأخرى و تنطوي عدة على أتفاق الفعل والفاعل.
- English requires that verbs and their subjects agree in number (and person).
 - تتطلب الإنجليزية أفعال توافق مواضيعهم في عدد (والشخص).
- Example:
 - a. The bridge closes at seven.
 - b. The bridges close at seven.

الجمع جاذبية Plural attraction

- When a plural feature intervenes between a singular subject and its verb error can occur.
 - عندما يتدخل ميزة الجمع بين المفرد وموضوع الخطأ في الفعل يمكن أن يحدث.
- Example: على سبيل المثال
 - a. The time for fun and games are over.
 - b. The illiteracy level of our children are appalling.

Preservation error

A. Said: "I can't cook worth a cam".

B. Intended: "I can't cook worth a damn".

- Sentence A above is an example of a preservation error.
 - الجملة A أعلاه هو مثال على خطأ الحفظ.
- In this example segment (in this case the /k/ of can't) perseveres and intrudes in a later word (so the speaker utters cam rather than damn).
 - في هذا المثال الجزء (في هذه الحالة k/ of من k/ of) يثابرو يتطفل بكلمة واحدة في وقت لاحق (حتى ينطق المتحدث cam بدلا من damn).

التوقع الخطأ - Anticipation error

A. Said: "taddle tennis".

B. Intended: "paddle tennis".

- Sentence A above is an example of an anticipation error.
 - الجملة A أعلاه هو مثال على التوقع الخطأ
- In this situation a speech sound that has not yet been produced (the /t/ of tennis) intrudes in an earlier word.
- في هذه الحالة صوت الكلام الذي لم يتم حتى الآن أنتاجه (/t/ في tennis) يتطفل في كلمة في سابقه.

الجزء المقابل الخطأ Segment exchange error

A. Said: "hass or grash".

B. Intended: "hash or grass".

- Sentence A above is an example of a segment exchange error.
 - الجملة A أعلاه هو مثال على الجزء المقابل الخطأ .
- In this situation the exchange is between two phonological elements: the final consonants in the two words.
- في هذه الحالة هو تبادل بين اثنين من العناصر الفونولوجية: في الحروف الساكنة النهائيه في كلمتين

- ماذا يخبرنا هذا؟?What does this tell us

- Errors like the ones above demonstrate that there is a level of representation in which phonological elements are represented segmentally.
 - الأخطاء مثل تلك المذكورة أعلاه تبين أن هناك مستوى تمثيل الذي فيه يمثل العناصر الفونولوجية segmentally
- Such errors are revealing about the psychological reality of linguistic representations before sound is produced.
 - مثل هذه الأخطاء يتم الكشف عن واقع نفسي للتمثيلات اللغوية قبل أن يتم إنتاج الصوت.
- Errors like these anticipation errors in particular –
 demonstrate that there is a mental representation containing
 the phonological form of a sentence, sometime before a
 sentence is actually produced.
- أخطاء مثل هذه على وجه الخصوص توقع أخطاء إثبات أن التمثيل العقلي الذي يحتوي على شكل الفونولوجية من الجملة، في الواقع في وقت ما قبل أنتاج الجملة.